

Press Release
(German Version see below)

AiCuris strengthens its management

Dr. Manickam Rangaraju joined AiCuris as Head of Development / Dr. Alexander Birkmann named as Head of Research

Wuppertal, Germany, 03.06.2015

Just a few weeks after Dr. Holger Zimmermann replaced Prof. Dr. Helga Rübsamen-Schaeff as CEO of AiCuris, the Anti-infective specialist based in Wuppertal, Germany is acting to strengthen its management team.

On 1st May 2015 Dr. Manickam Rangaraju joined AiCuris as the new Head of Development, responsible for all preclinical and clinical activities of the company. One month beforehand, Dr. Alexander Birkmann took over the position of Head of Research, becoming responsible for all virological and bacteriological research activities.

Dr. Manickam Rangaraju is a medical doctor and has long standing experience in the anti-infectives field. He has more than 40 years of management experience in R&D and clinical practice. Prior to joining AiCuris, he was responsible for the clinical development of anti-infectives in Swiss based Polyphor, served as Therapeutic Head at Actelion, and as Head of Clinical Development at Novoxel. Most of his life in pharmaceutical development has been with Hoechst / Aventis which he left in 2004. Dr. Manickam Rangaraju is familiar with AiCuris as he already served as its CMO in 2009.

Dr. Alexander Birkmann has a PhD in molecular virology. He has been with AiCuris from the very beginning – the spin-out from Bayer in 2006. As Project Director, he has been responsible for AiCuris' herpes simplex virus project which has completed clinical Phase 2 in the meantime. Before this, he worked at Bayer from 2002 as Laboratory Head in the Virology research department. Dr. Alexander Birkmann is now assuming responsibility for all AiCuris' research activities from Dr. Holger Zimmermann.

"We're very pleased to have both, Dr. Rangaraju and Dr. Birkmann in our Management Team now. With their extensive and long standing experience they will support our plans for development of our promising pipeline in both virology and bacteriology and they will strengthen our management capacities", AiCuris' CEO, Dr. Holger Zimmermann commented.

About AiCuris: AiCuris was founded in 2006 as a spin-off from Bayer and focuses on the discovery and development of drugs against infectious diseases. Majority investor is Athos (the family office of the Dres. Strüngmann). The company is generating drugs against viruses such as human cytomegalovirus (HCMV), herpes simplex virus (HSV), hepatitis B (HBV) and human immunodeficiency virus (HIV). With respect to bacteria, AiCuris is concentrating on the search for innovative treatment options against the greatly feared (multi)resistant nosocomial pathogens. AiCuris has signed a license agreement with Merck (MSD), which attracted significant attention being one of the largest agreements of this kind in the European biotech industry. It covers novel drug candidates against HCMV. Letermovir, the most advanced compound, is currently in Phase III clinical testing in patients undergoing bone marrow transplantation.

Photos of Dr. Rangaraju and Dr. Birkmann can be downloaded from our website www.aicuris.com

Contact:

AiCuris GmbH & Co. KG
Katja Woestehemke
Friedrich-Ebert-Str. 475/Geb. 302
42117 Wuppertal
Phone +49 202 317 63 0
Fax +49 202 317 63 1177
E-Mail press@aicuris.com
Web www.aicuris.com

AiCuris verstärkt sein Management

Dr. Manickam Rangaraju wechselt als Entwicklungsleiter zu AiCuris / Dr. Alexander Birkmann wird zum Forschungsleiter ernannt

Wuppertal, Deutschland, 03.06.2015

Einige Wochen nachdem Dr. Holger Zimmermann die Position des CEO von Prof. Dr. Helga Rübsamen-Schaeff übernommen hat, verstärkt, AiCuris, der Antiinfektiva Spezialist aus Wuppertal, sein Management.

Zum 1. Mai wechselte Dr. Manickam Rangaraju zur AiCuris und übernimmt als neuer Entwicklungsleiter die Verantwortung für alle präklinischen und klinischen Aktivitäten bei AiCuris. Bereits einen Monat vorher übernahm Dr. Alexander Birkmann als Forschungsleiter die Verantwortung für die virologischen und bakteriologischen Forschungsarbeiten.

Dr. Manickam Rangaraju ist Mediziner und bringt über 40 Jahre R&D Erfahrung auf dem Gebiet der Antiinfektiva Entwicklung mit. Vor seinem Wechsel zu AiCuris war er für die klinische Entwicklung von Antiinfektiva der schweizer Firma Polyphor verantwortlich, war Indikationsverantwortlicher bei Actelion und Leiter der Klinischen Entwicklung bei Novexel. Den längsten Teil seiner Karriere in der Pharmaindustrie verbrachte er bis 2004 bei Hoechst / Aventis. Dr. Manickam Rangaraju kennt AiCuris bereits aus seiner Zeit als Entwicklungsleiter in 2009.

Dr. Alexander Birkmann promovierte in Molekularer Virologie in Erlangen. Er ist von Beginn an bei AiCuris. Als Projektleiter war er verantwortlich für das Herpes Simplex Virus Projekt, welches in dieser Zeit die klinische Phase 2 abgeschlossen hat. Vorher arbeitete er seit 2002 als Laborleiter in der antiviralen Forschung bei BayerHealthCare. Dr. Alexander Birkmann übernimmt nun die Verantwortlichkeiten für alle Forschungsaktivitäten bei AiCuris von Dr. Holger Zimmermann.

“Wir freuen uns, dass wir mit Dr. Rangaraju und Dr. Birkmann, unser Management Team verstärken konnten. Mit ihrer großen und langjährigen Erfahrung können sie hervorragend unsere Strategie unterstützen und die vielversprechende Pipeline in der Virologie und Bakteriologie weiterentwickeln“, kommentiert Dr. Holger Zimmermann, CEO von AiCuris.

Zu AiCuris: AiCuris entstand 2006 als Ausgründung aus Bayer und fokussiert sich auf die Erforschung und Entwicklung von Medikamenten gegen Infektionskrankheiten. Die Firma wird von Athos (Family Office der Familien der Gebrüder Strüngmann) finanziert. Im Fokus stehen Therapien gegen Viren und Bakterien. Bei den Viren handelt es sich um das Cytomegalievirus, das Herpes Virus, das Hepatitis B Virus und HIV. Bei den Bakterien konzentriert sich AiCuris auf die Suche nach Medikamenten gegen resistente Problem-Keime im Krankenhaus. In seiner jungen Geschichte konnte das Unternehmen im Jahr 2012 einen viel beachteten Lizenzvertrag mit der amerikanischen Firma Merck (MSD) über ein Medikament gegen das Cytomegalievirus abschließen. Die am weitesten entwickelte Substanz Letermovir befindet sich derzeit in der Phase III der klinischen Prüfung an Knochenmarks-transplantierten Patienten.

Photos von Dr. Rangaraju und Dr. Birkmann können von unserer Web-Seite heruntergeladen werden (www.aicuris.com).

Kontakt:

AiCuris GmbH & Co. KG
Katja Woestehemke
Friedrich-Ebert-Str. 475/Geb. 302
42117 Wuppertal
Phone +49 202 317 63 0
Fax +49 202 317 63 1177
E-Mail press@aicuris.com
Web www.aicuris.com